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［摘 要］ 在实际交际中，“ 不好称呼“ 导致了 一 些人在交际中不称呼交际对
象，这一现象在与生人交往时更为严重。 这种“不好称呼＂的现象可以称为 ”称谓词
语的缺位“，造成缺位的原因有：传统文化与现实社会的冲突、中西方文化的冲突和
语言交际原则的作用。 而要摆脱这一“不好称呼＂ 的困境，我们应提倡建立 一 种平

等的语言交际观念；其次，提倡改变 “ 直呼其名不礼貌＂的观念；再次，在一些不是非
称呼对方不可的情况下，可使用“ 您好！ ”“ Hi! “这样的招呼语未完成交际任务。
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[Abstract] In real communication, "the difficulty of using appellation" 
leads to the absence of it, which is more serious in communication with stran­
gers. This phenomenon can be called "the absence of appellation".. The reasons 
are as follows: the conflict between traditional culture and the realistic society, 
the contrast between Wes tern and Chinese culture, and the functions of the prin­
ciples of language communication. The best way to extricate from the predic扣

ment is to advocate an equal concept of the language communication. In addit.ion,
we should also change the idea that directly calling people by their names is impo­
lite. Finally, if using appellation is not necessary, we can use the address such as 

"Hi" to complete the communicative task. 
[Key words] appellation; the diffi1:ulty of using appellation; absence; pre­

dicament; countermeasures 

一、“不好称呼 的现象
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汉民族交际的称谓形式多种多样，汉语称谓词语也丰富多彩，基本能满足人们交际的需
要。但在实际交际中，随着人们之间交往的增多，由于交际对象、交际环境、交际目的等的特
殊性，常常会出现面对交际对象一 时找不到适当的称谓词语，不知该怎么称呼的状况。

千是，在现实生活中经常会出现一些人在交际中不称呼交际对象的现象，这一 问题往往在
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